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§ 1 
Fastställa dagordning samt utse protokollsjusterare  
  
Anmäldes att protokoll från stadsdelsnämndens sammanträde 
den 23 januari 2025 hade justerats den 24 januari 2025. 
Ordföranden tillkännagav att protokoll från dagens sammanträde 
skulle justeras den 21 februari 2025. Charlotta Schenholm utsågs att 
jämte ordförande justera protokollet. 
  
Den öppna delen av sammanträdet inleddes med en en öppen 
frågestund då besökare hade möjlighet att ställa frågor och framföra 
synpunkter till stadsdelsnämnden. Därefter genomfördes en 
presentation om kompetensutveckling och arbetet med skyddad 
yrkestitel. Maria Berndtsson, stadsdelsförvaltningen, svarade för 
presentationen.  
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§ 10 
Anmälan av medborgarförslag  

Beslut  
  
 
  
 
  
Medborgarförslag om förbättring av parkmiljö på 
Kungsholmen 
  
KUNG 2025/54 
  
Beslut: Medborgarförslaget överlämnas till avdelningen för 
stadsutveckling för beredning. 
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§ 11 
Svar på medborgarförslag om basketplan  
KUNG 2024/522 
 

Beslut  
  
Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/522-3 Svar på medborgarförslag om basketplan 
 KUNG 2024/522-1.1 Medborgarförslag om basketplan 

publicering 
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§ 12 
Svar på medborgarförslag om snowboard- och 
skidfunpark  
KUNG 2024/538 
 

Beslut  
  
Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/538-4 Svar på medborgarförslag om 
snowboard- och skifunpark 

 KUNG 2024/538-2 Medborgarfo¨rslag om snowboard- och 
skidfunpark för publicering  

 KUNG 2024/538-1.2 IMG_5690 
 KUNG 2024/538-1.3 IMG_5789 
 KUNG 2024/538-1.4 IMG_5786 
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§ 13 
Verksamhetsberättelse 2024  
KUNG 2024/550 
 

Beslut  
  

1. Kungsholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
verksamhetsberättelse med bokslut för 2024, inklusive 
bilagor, och överlämnar den till kommunstyrelsen. 
 
  

2. Överföring av resultatenheternas samlade resultat godkänns 
i enlighet med vad som redovisas i ärendet. 
 
  

3. Nämnden begär ombudgetering om 1,6 mnkr avseende 
Karlbergskanalens strandpromenad 

 
  

Förslag till beslut 
  
Ordförande Mårten Risdal m.fl. (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Charlotta Schenholm (L) och Henrik Sjölander m.fl. (M) föreslog 
att nämnden skulle besluta enligt ett gemensamt förslag från 
Liberalerna och Moderaterna. 
  

Beslutsgång 
  
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
hade beslutat enligt förvaltningens förslag. 
 
  

Reservation 
  
Charlotta Schenholm (L) och Henrik Sjölander m.fl. (M) 
reserverade sig mot beslutet med hänvisning till sitt gemensamma 
förslag: 
  
Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
Att därutöver anföra följande. 
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Förvaltningen bedömer att det arbete som genomförts under 2024 
har bidragit till att kommunfullmäktiges tre inriktningsmål har 
uppnåtts helt samt att nämnden visar på ett stort överskott med 23,9 
mnkr före resultatdispositioner. Detta överskott härrör sig dock 
främst från betydligt färre köp av vård- och omsorgsplatser än 
budgeterat. Vi kan dock konstatera att för flera verksamheter har 
2024 var ett tufft år ekonomiskt och att en omdisposition av medel 
från äldreomsorgen har varit en nödvändighet. Antalet vård- och 
omsorgsplatser har dock ökat i slutet av 2024 och är i december 
över budgeterad nivå. Det kan därmed bli svårare under 2025 att 
leva på äldreomsorgens överskott. 
  
En av de verksamheter som lider av stort underskott är ekonomiskt 
bistånd. Budgeterade medel täckte behoven för ca. 138 hushåll men 
under verksamhetsåret har antalet hushåll ökat från 150 till 162 som 
en konsekvens av lågkonjunkturen. Denna verksamhet är klart 
underfinansierad och antalet hushåll som behöver ekonomiskt 
bistånd riskerar att öka under 2025 om inte konjunkturen i 
Stockholm vänder. Att i det läget ha en rekordhög kommunal- och 
regionskatt i Stockholm tillsammans med höjda avgifter för stadens 
verksamheter bidrar inte till att minska antalet hushåll som riskerar 
att behöva ekonomiskt bistånd. 
  
KF:s mål för verksamhetsområdet:1.4 Stockholm ska vara en bra 
stad att åldras i – med god omsorg och stor trygghet bedömer man 
är helt uppfyllt liksom målet 3.3 I Stockholm ska alla ha rätt till ett 
bra boende som de har råd med. Detta trots att både Fridhemmet 
och Alströmer skall renoveras och därmed evakueras och det finns i 
dagsläget ingen evakueringsplan. Det skapar stor otrygghet för de 
boende om inte vet vart de skall ta vägen och har väntat på besked 
sedan juni 2024. Att ha ett tryggt boende är en av de mest 
grundläggande trygghetsfrågorna. Vi anser därför att målet inte är 
uppfyllt. Det finns heller ingen plan för vart nytillkomna personer 
som fått ett biståndsbedömt boende skall ta vägen när 250 platser i 
äldrevården försvinner från Kungsholmen. I den boendeplan för 
äldre som nämnden fattade beslut om 2024 – 04 - 25 lyfter 
förvaltningen det ökade behovet av äldreboenden under de 
kommande åren och trycker på vikten av att inte stänga några 
serviceboenden som är en populär och trygg boendeform för den 
som behöver mycket stöd och hjälp men som fortfarande till viss 
del kan klara sig själv. När nu majoriteten väljer att stänga 
serviceboende, utan att ha planerat för några nya, går man på tvärs 
mot den boendeplan man la fram så sent som i april. 
  
KF:s mål för verksamhetsområde: 3.6 Tryggheten skall öka genom 
förebyggande insatser bedömer man som helt uppfyllt trots att flera 
nyckeltal gått ner (sid 97) och att polisen bedömer att Kungsholmen 
har en öppen drogscen kring Fridhemsplan/Stadshagen. Att så stor 
andel som 40% av kvinnorna avstår från att gå ut på torg, parker 
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eller gångvägar pga. otrygghet är ett stort bekymmer och en stor 
inskränkning av kvinnors frihet. Nöjdheten med renhållning, 
städning och skötsel och städning av parker och grönområden 
minskar också och ligger under årsmålen vilket säkert bidrar till 
känslan av otrygghet i stadsdelen. 
  
Den platsaktivering som förvaltningen genomförde vid slutet av 
2024 vid S:t Göransparken var mycket omtyckt. Detta visar att man 
med förhållandevis små medel kan öka tryggheten och trivseln vid 
platser som annars upplevs som otrygga. 
  
I de medborgardialoger som har genomförts avseende tryggheten 
kan man läsa att det är främst narkotikapåverkade personer och 
narkotikaförsäljning inom den öppna drogscenen runt Fridhemsplan 
och Stadshagen som upplevs som otryggt. Förslag på åtgärder mot 
detta var, förutom bättre belysning och renhållning, ökad närvaro av 
polis och ordningsvakter. 
  
Tyvärr har utvecklingen för den öppna drogscenen gått i negativ 
riktning med ökade polisanmälda brott och särskilt våldsbrott och 
narkotikabrott. De sistnämnda har ökat med mer än 50 % jämfört 
med 2023. Det är uppenbart att vänstermajoritetens trygghetsarbete 
under 2024 inte var tillräckligt. I just detta område skulle 
kommunala ordningsvakter och trygghetsskameror vara viktiga 
trygghetshöjande och brottsförebyggande åtgärder. Det är därför 
beklagligt att majoriteten sedan 2023 har gjort sig av med 2/3 av de 
kommunala ordningsvakterna och att endast 13 av de kvarvarande 
är dagligen ute på fält men ska då täcka Stockholms alla 11 
stadsdelsområden. Antalet avvärjda brott av ordningsvakter har 
minskat med hela 75 % och kommunpolisen som är ansvarig för 
ordningsvaktsverksamheten säger: ”Vi har tappat deras ögon och 
öron och möjlighet att ingripa nattetid. Vi märker också av deras 
nedskärningar under dagtid, då det är färre patruller och mindre 
närvaro.” 
  
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/550-18 Verksamhetsberättelse 2024 
Kungsholmens stadsdelsnämnd 

 KUNG 2024/550-2 Bilaga 1 Sjukfrånvaro 2024 
 KUNG 2024/550-3 Bilaga 2 Verksamhetsvolymer och 

statistik  
 KUNG 2024/550-4 Bilaga 3 Uppföljning av intern kontroll  
 KUNG 2024/550-5 Bilaga 4 Underlag till förskolerapport 

2024  
 KUNG 2024/550-6 Bilaga 5 Uppföljning öppen 

fritidsverksamhet 2024  
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 KUNG 2024/550-7 Bilaga 7 Slutrapport klimatinvestering 
elcyklar 

 KUNG 2024/550-8 Bilaga 8 Slutrapport klimatinvestering 
program Karlbergskanalen 

 KUNG 2024/550-9 Bilaga 9 Miljö- och klimathandlingsplan 
Kungsholmen 2025 

 KUNG 2024/550-10 Bilaga 10 Verksamhetsberättelse 2024 
för hälso- och sjukvården 

 KUNG 2024/550-11 Bilaga 11 Socialtjänstavdelningens 
kvalitetsberättelse 2024 

 KUNG 2024/550-12 Bilaga 12 Uppföljning av verksamheter 
inom äldreomsorgen 2024 

 KUNG 2024/550-13 Bilaga 13 Uppföljning av verksamheter 
inom funktionsnedsättning och socialpsykiatri 2024 

 KUNG 2024/550-17 Bilaga 6 slutrapport klimatinvestering 
belysning 

 KUNG 2024/550-14 Bilaga 14 GDPR Årsrapport 2024 
 KUNG 2024/550-15 Bilaga 15 Blankettset  
 KUNG 2024/550-16 Bilaga 16 Åtgärdsplan 

samverkansöverenskommelse 2024 uppföljning 
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§ 14 
Delegationsordning för Kungsholmens stadsdelsnämnd  
KUNG 2025/50 
 

Beslut  
  
1. Kungsholmens stadsdelsnämnd fastställer delegationsordningen. 
 
  
2. Stadsdelsnämnden delegerar samtliga beslut som delegeras till 
tjänsteperson, och som anges i den bilagda delegationsordningen, 
till förvaltningschef enligt 7 kap. 6 § kommunallagen. 
 
  
3. Stadsdelsnämnden ger förvaltningschefen rätt att vidaredelegera 
ärendena till lägst den nivå som finns angiven i 
delegationsordningens kolumn ”Lägsta nivå”. 
 
  
4. Beslut som delegeras ska anmälas i den ordning som anges i 
kolumnen ”Beslutsform” i delegationsordningen. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2025/50-1 Delegationsordning för Kungsholmens 
stadsdelsnämnd 

 KUNG 2025/50-2 Delegationsordningen 2025 
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§ 15 
Svar på skrivelse om busstrafiken vid Bolinders plan  
KUNG 2024/585 
 

Beslut  
  
Kungsholmens stadsdelsnämnd överlämnar tjänsteutlåtandet som 
svar på skrivelsen. 
 

Särskilt uttalande 
Charlotta Schenholm (L) och Henrik Sjölander m. fl. (M) lämnade 
följande gemensamma uttalande: 
  
Vi vill tacka förvaltningen för sitt svar på vår skrivelse angående 
omläggningen av buss 54 med konsekvensen att ingen buss längre 
stannar vid den tidigare busshållplatsen vid Bolinders plan. 
  
Träffpunkt Baltzar är en mycket omtyckt verksamhet bland de äldre 
inom stadsdelen och det är glädjande att verksamheten har ett stort 
utbud av aktiviteter som lockar en allt större skara av de äldre. I 
Mitt i Kungsholmen har vi vid flera tillfällen kunnat läsa om 
besvikna äldre som på grund av begränsad rörlighet inte längre har 
möjlighet att ta sig till träfflokalen. I den enkätundersökning som 
har skickats ut i Baltzars nyhetsbrev framgick det att 
busshållplatsen vid Bolinders plan var för flera avgörande för att 
man skulle kunna ta sig till träfflokalen då närmsta hållplatser 
utanför Stadshuset, vid Scheelegatan eller T-centralen, låg väldigt 
långt bort. Detta blev extra problematiskt vintertid och vid halt 
underlag. 
  
Såsom vi har påpekat vid upprepade tillfällen i nämnden är det 
beklagligt hur majoriteten i Regionen med 
kollektivtrafiksomläggningen förhindrar många äldre med 
rörlighetsnedsättningar att få del av verksamheterna vid träffpunkt 
Baltzar. Vi kan bara hoppas att det nya trafikregionrådet tar till sig 
av de äldres önskan att kunna ta sig till träffpunkten och att den nu 
borttagna busshållplatsen vid Bolinders plan kan sättas tillbaka och 
åter trafikeras. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/585-2 Svar på skrivelse busstrafiken vid 
Bolinders plan 

 KUNG 2024/585-1 Skrivelse om busstrafiken vid 
Bolindersplan 
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§ 16 
Svar på skrivelse om sjukfrånvaron  
KUNG 2024/528 
 

Beslut  
  
Kungsholmens stadsdelsnämnd överlämnar tjänsteutlåtandet som 
svar på skrivelsen. 
 
  

Särskilt uttalande 
  
Charlotta Schenholm (L) och Henrik Sjölander m. fl. (M) lämnade 
följande gemensamma uttalande: 
  
Vi tackar förvaltningen för svaret på vår skrivelse angående 
sjukfrånvaron. Det är glädjande att se de relativt låga siffrorna för 
korttidsfrånvaro. I förvaltningens svar så framgår det att, vid 
jämförelse av sjukfrånvarostatistiken stadsdelar emellan, så har 
stadsdelsförvaltningar som har en mindre andel utförarverksamheter 
och en större tjänstemannaorganisation (t ex inom socialtjänsten) 
också har en lägre sjukfrånvaro. Den så kallade sjukflexibiliteten 
inom tjänstemannayrkena är större då det finns möjlighet att arbeta 
hemma vid lättare sjukdom, medan utförarverksamheterna kräver 
fysisk närvaro för omvårdnad av brukare såsom äldre och barn på 
plats. Detta borde dock återspegla sig i att Kungsholmen, som har 
en stor andel utförarverksamhet, har en förhållandevis hög 
korttidsfrånvaro, men så är inte fallet. Stadsdelsförvaltningen har, 
jämförelsevis, låg korttidsfrånvaro men däremot den högsta 
långtidssjukfrånvaro bland stadens stadsdelsförvaltningar. Med 
andra ord så verkar det som det även finns andra orsaker som ligger 
bakom den höga långtidssjukfrånvaron. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/528-2 Svar på skrivelse om sjukfrånvaro 
 KUNG 2024/528-1 Skrivelse om sjukfrånvaron 
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§ 17 
Svar på skrivelse om klimathandlingsplanen  
KUNG 2024/482 
 

Beslut  
  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/482-2 Svar på skrivelse klimathandlingsplan 
2024-2030 

 KUNG 2024/482-1 Skrivelse från Centerpartiet 
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§ 18 
Detaljplan för del av Kristinebergs slott 11  
KUNG 2025/45 
 

Beslut  
  
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
  

Särskilt uttalande 
  
Mårten Risdal m.fl. (S), Marie-Louise Siverstrand (V) och Simon 
Hallonsten (MP) lämnade följande gemensamma uttalande: 
  
På Kungsholmen och Stockholm i stort ser vi ett växande behov av 
bostäder och boendeformer för äldre. Vi vill därför uppmuntra 
stadsbyggnadskontoret att se över möjligheterna att de två kvarteren 
inom Kristinebergs slott 11 m.fl. också kan innehålla ett vård- och 
omsorgsboende samt seniorbostäder. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2025/45-1 Detaljplan för del av Kristinebergs slott 
11 

 KUNG 2025/45-2 Bilaga 1 Plankarta 
 KUNG 2025/45-3 Bilaga 2 Planbeskrivning 
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§ 19 
Motion om utveckling av gamla och nya basketplaner i 
Stockholms stad  
KUNG 2024/496 
 

Beslut  
  
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
  

Förslag till beslut 
  
Ordförande Mårten Risdal m.fl. (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Anette Nordvall (C) föreslog att nämnden skulle besluta enligt ett 
förslag från Centerpartiet. 
  

Beslutsgång 
  
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
hade beslutat enligt förvaltningens förslag. 
 
  

Reservation 
  
Anette Nordvall (C) reserverade sig mot beslutet med hänvisning 
till sitt förslag: 
  
Att tillstyrka motionen 
Att därutöver anföra 
  
Centerpartiet tackar stadsdelsförvaltningen för det utförliga svaret 
på vår motion om att utveckla gamla och nya basketplaner i 
Stockholms stad. Det är lovande att förvaltningen delar bilden av att 
basketen har betydande potential att utvecklas som spontanidrott i 
vår stad. 
  
Vi tycker det är mycket positivt att satsa på basketplaner i de 
ytterstadsområden som nämns men vi vill också lyfta behovet av 
fler satsningar i innerstaden. Bristen på idrottsytor i innerstaden är 
stor och även där kan basket vara ett verktyg för inkludering och 
jämställdhet. För att basket ska kunna nå så många som möjligt bör 
utbyggnaden av planer ske brett och inte enbart i vissa områden. 
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Centerpartiet anser att den fortsatta dialogen med Stockholms 
basketförbund ska fortsätta och intensifieras och att förvaltningen 
ska ta hänsyn till deras önskemål vid anläggandet av nya 
basketplaner samt renovering av befintliga. Om Åsö gymnasium är 
den enda plats idrottsförvaltningen bedömer har tillräckligt med yta 
för fyra stycken 3x3 planer hade vi önskat att man tillsammans med 
SISAB undersökt närmare om en sådan anläggning kan byggas där. 
Centerpartiet kommer fortsätta ligga på i frågan både för att 
utveckla planen på Åsö gymnasium och andra ställen i Stockholms 
stad, t.ex. Humlegården. 
  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/496-2 Svar på motion om utveckling av gamla 
och nya basketplaner i Stockholms stad 

 KUNG 2024/496-1.1 Motion om utveckling av gamla och 
nya basketplaner i Stockholms stad 
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§ 20 
Motion om språktest i förskolan  
KUNG 2024/545 
 

Beslut  
  
Kungsholmens stadsdelsnämnd överlämnar tjänsteutlåtandet som 
svar på remissen. 
  
 
  
  

Förslag till beslut 
  
Ordförande Mårten Risdal m.fl. (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Henrik Sjölander m.fl. (M) och Liliane Åkerlund (SD) föreslog att 
nämnden skulle besluta enligt ett förslag från Moderaterna. 
  
  

Beslutsgång 
  
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
hade beslutat enligt förvaltningens förslag. 
 
  

Reservation 
  
Henrik Sjölander m.fl. (M) och Liliane Åkerlund (SD) reserverade 
sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag: 
  
Att tillstyrka motionen i sin helhet 
  
Att därutöver anföra. 
  
Språket är en avgörande nyckel till barns inlärning och utveckling. I 
förskolan läggs grunden för vidare språkkunskaper som påverkar 
barnens förutsättningar genom hela deras skolgång. Tyvärr ser vi 
alltför många barn börja förskoleklass utan tillräckliga 
språkkunskaper i svenska, vilket skapar hinder för deras fortsatta 
lärande och skolans kompensatoriska uppdrag. Därför är det viktigt 
att säkerställa en hög nivå av språklig kompetens bland 
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förskolepersonalen. Andra kommuner går nu före Stockholm i 
denna fråga och det finns ett tydligt fackligt stöd. 
  
Personalens språkkunskaper påverkar inte bara barnens 
språkutveckling, utan är viktiga för en god kvalitet i hela förskolans 
verksamhet. Bristande språkkunskaper kan leda till missförstånd 
och påverka barnens trygghet negativt. För barn som inte talar 
svenska hemma är förskolan ofta den viktigaste platsen för 
språkutveckling. Här blir personalens förmåga att uttrycka sig 
tydligt och korrekt på svenska helt avgörande. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/545-2 Svar på motion om språktest i förskolan 
 KUNG 2024/545-1.1 Motion angående språktest i förskolan 
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§ 21 
Anmälan av delegationsbeslut  
  
Anmälan av beslut 2025-01-23 av 
stadsdelsdirektör om vidaredelegation upphandling av 
programvaror och molntjänster 2025. 
 
  
Anmälan av beslut 2025-01-21 av stadsdelsdirektör om förordnande 
av t.f. stadsdelsdirektör, KUNG 2025/17-1. 
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§ 22 
Anmälan av balanslista  
  
Anmälan av balanslista för februari 2025. 
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§ 23 
Anmälan av protokoll från pensionärsrådet  
  
Anmälan av protokoll från pensionärsrådets sammanträde 2025-02-
17. 
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§ 24 
Anmälan av protokoll från rådet för funktionshinderfrågor  
  
Anmälan av protokoll från sammanträde i rådet för 
funktionshinderfrågor 2025-02-06. 
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§ 25 
Anmälan av protokoll från förvaltningsgruppen  
  
Anmälan av protokoll från förvaltningsgruppens sammanträde 
2025-02-13. 
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§ 26 
Stadsdelsnämndens frågor och skrivelser  
  
Skrivelse från Anette Nordvall (C) om upphandling av ekologiska 
livsmedel, KUNG 2025/99. Skrivelsen överlämnades till 
förvaltningen för beredning. 
  
 
Skrivelse från Charlotta Schenholm (L) och Henrik Sjölander m.fl. 
(M) om långtidssjukfrånvaron, KUNG 2025/103. Skrivelsen 
överlämnades till förvaltningen för beredning. 
  
Skrivelse från Liliane Åkerlund (SD) om uppfräschning och 
upplyftning av Fridhemsplan, KUNG 2025/104. Skrivelsen 
överlämnades till förvaltningen för beredning. 
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§ 27 
Information från stadsdelsförvaltningen  
  
Broschyren Kungsholmen i korthet distribueras till hushållen under 
mars månad. 
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